

ISSN 1671-8348
CN 50-1097/R
CODEN CYHIAD

重庆医学

Chongqing Yixue

2022年 第51卷 第8期

- 中国科技核心期刊（中国科技论文统计源期刊）
- 中国科学评价研究中心（RCCSE）权威期刊
- 中国学术期刊（光盘版）全文收录期刊
- 英国《农业与生物科学研究中心》（CABI）收录期刊
- 《日本科学技术振兴机构中国文献数据库》（JST）收录期刊



重庆市卫生健康统计信息中心
重 庆 市 医 学 会 主办

重庆医学

Chongqing Yixue

半月刊 1972 年创刊 第 51 卷 第 8 期 2022 年 4 月 28 日

主 管

重庆市卫生健康委员会
401147, 重庆市渝北区松石北路 418 号

主 办

重庆市卫生健康统计信息中心
401120, 重庆市渝北区宝环路 420 号
重庆市医学会
400020, 重庆市江北区建新东路 3 号

编 辑

《重庆医学》编辑委员会
401120, 重庆市渝北区宝环路 420 号
电话:(023)61965157 传真:(023)61965158
<http://www.cqyxzz.com>

名 誉 总 编辑

王正国

总 编辑

汪应钦

编 辑 部 主任

徐川平

出 版

重庆市卫生健康统计信息中心
401120, 重庆市渝北区宝环路 420 号
电话:(023)61965108 传真:(023)61965108
<http://www.cqshic.com>

广 告 经 营 许 可 证 号

渝北市监广登字(2019)01 号

印 刷

中雅(重庆)彩色印刷有限公司

发 行

国内:中国邮政集团公司重庆市报刊发行局
400020, 重庆市江北区鲤鱼池四村 1 号

邮发代号:78-27

国外:中国国际图书贸易集团有限公司
100044, 北京 399 信箱
邮发代号:SM6334

订 购

全国各地邮政局

邮 购

《重庆医学》编辑部

401120, 重庆市渝北区宝环路 420 号
电话:(023)61965157 传真:(023)61965158

定 价

每期 20.00 元, 全年 480.00 元

国 际 期 刊 刊 名 代 码

CYHIAD

中 国 标 准 连 续 出 版 物 号

ISSN 1671-8348

CN 50-1097/R

本刊版权归重庆市卫生健康统计信息中心所有

除非特别声明, 本刊刊出的所有文章不代表重庆市卫生健康统计信息中心和本刊编委会的观点。

如有印装质量问题, 请向本刊编辑部调换。

目 次

· 论 著 ·

- HIF1 α /HIF2 α 经 EGF 调控胶质瘤细胞化疗抵抗机制研究 杜军, 汪攀, 龚胜, 赵璐, 郭海燕, 廖彬(1261)
环巴胺对良性前列腺增生大鼠 Hedgehog 通路相关因子的影响 朱文雄, 袁铁峰, 张熙, 刘涛, 李博, 陈其华(1266)

论著·基础研究

- 核心蛋白聚糖在胰腺癌 beta 细胞功能中的作用及对线粒体分离融合的影响 张荣, 吕海龙, 杨一邨, 王浩斌, 黄江涛, 张抒(1272)
lncRNA01535 通过 JAK/STAT3 通路调节毛囊干细胞增殖和分化的作用研究 朱君, 姜金豆, 周建敏, 董温云, 黄亚奔, 王佳雯(1279)
创伤性膝骨关节炎模型兔软骨下骨的影像学结构改变 张文凯, 党晓谦(1285)

- miR-135a-5p 通过调控 Bcl-2/Bax 通路对青光眼视网膜神经节细胞凋亡的作用机制 谢九冰, 杨杉杉, 陈喜月, 岳向东(1290)

论著·临床研究

- 3D-PDA 和 MPI 在帆状胎盘孕妇产前诊断及妊娠结局预测中的应用 王月, 李会俭, 赵敏, 陈瑛(1297)
上海市某区中老年高血压患者心理状况及其影响因素研究 秉岩, 朱光, 刘丽娟(1300)
150 例肾穿刺活检的病理类型与流行病学特征分析 郭雪梅, 张和平, 敬雪明, 敬剑英, 朱朕男(1307)

- 沙丁胺醇对支气管哮喘胸背部肌筋膜疼痛触发点的影响 程自超, 任长虹, 柳国堤, 张瑞, 杨秀珍, 易汉林(1311)
溃疡性结肠炎肠黏膜内 PKM2 表达的变化及临床意义 步楠, 李姗姗, 苏越, 潘克明(1315)

- 基于人体成分分析的中国成人静息能量消耗及预测公式的研究 陈丽君, 周琪, 袁侨英(1320)
程序化镇静镇痛控制小组应用于重型颅脑损伤患者术后的效果评价 吕晨, 张艳, 钱小丽, 管义祥(1326)

- 亚临床副神经节瘤合并原发性高血压 1 例并文献复习 卫建辉, 曹娟娟, 翟哲民, 烟海丽(1330)
托法替布治疗中重度类风湿关节炎疗效分析 郭霞, 李俏, 蒋盛芝, 黄洁柔, 饶慧(1335)

- 颅内动脉瘤支架辅助栓塞术中替罗非班不同给药方式的比较研究 冯丽, 熊海兵, 陈志, 霍建宏, 唐政恒, 程强(1340)

- 甲磺酸阿帕替尼治疗晚期软组织肉瘤的临床观察 贾昱娴, 陈千英, 谭爱花, 刘燕, 覃芳卉, 农丽(1344)

肺叶切除对比肺段切除治疗ⅠB期非小细胞肺癌患者的生存分析 郭孟刚,胡杰伟,周海宁(1350)
健康青少年男性体重指数与尿流率的相关性分析 张孟要,张会清,文建国(1358)
改良型流体头皮止血带对化疗诱导脱发预防作用的研究 刘红,丁载巧,贾慧展,蒋远静,许明芳(1363)
会阴超声替代传统阴道指检监测产程进展的可行性分析 丁小燕,于坤,张春凤(1367)
纳米碳在腹腔镜胃癌根治术淋巴结示踪中的应用 余仙,谭镇宗,孙浩,李卫,赵和照(1371)
BUB1表达对结直肠癌细胞增殖、凋亡及PLK1/PTEN信号通路的影响 于鹏,
地力木热提·艾买提,丁志翔,段绍斌(1375)

2种手术入路治疗儿童BadoⅠ型陈旧性孟氏骨折的疗效对比 黄南翔,张东,曹豫江(1380)

• 循证医学 •

不同物理疗法对膝关节骨性关节炎疼痛缓解效果的meta分析 喻雅婷,邓佳林,
蹇婷婷,张中卒,周新,金显蓉(1384)

• 技术与方法 •

ID-UPLC-MS/MS检测大鼠尿液DNA氧化标志物8-oxodGuo方法的建立 黄斌,赵素玉,林董莉,
吴琼碧,吴仙军,张伟,叶玲燕,梅益斌(1392)

• 调查报告 •

重庆地区高龄孕妇重复剖宫产围术期危险因素调查 黄立,张世焱,秦方东,陈竹,
周子淞,罗玲,张吉培,刘超,李应清,纪成城(1397)

儿科医护人员对儿童呼吸康复的知信行现状调查及分析 车小燕,刘玉琳,王倩,
杨帆,刘恩梅,罗征秀(1402)
重市护理人力资源配置现状及公平性研究 刘宪丽,冯晓,熊英,许文馨(1408)
• 综述 •
原发性甲状腺功能亢进继发全身钙质沉着的研究 肖星宇,伍娟,吴凯南,孔令泉(1412)
新型冠状病毒肺炎疫情下耳鼻咽喉头颈外科的防护及诊疗实践 罗岚,荆午阳,骆文龙(1417)
乳腺癌患者化疗期间体重变化的研究进展 黄洁,罗凤(1422)
• 卫生管理 •
医联体内医院医护人员收入对下转行为的影响 基于满意度的中介效应分析 王娜,肖俊辉(1426)
我国医院创新型医学人才评价指标体系构建 侯胜超,甘宇慧,王秀波,田怡恒(1430)
基于指标体系构建的医院学科建设策略探索 霍本立,姚海燕,张立斌,
罗志宏,陈波,周冀英,罗天友,许平(1435)
• 短篇及病例报道 •
宫腔镜治疗阴式子宫瘢痕憩室修补术后Ⅲ型子宫瘢痕妊娠1例报道 刘宝,池余刚,陈晓兰,黄健容,孙文洁(1438)

声 明

本刊已许可中国学术期刊(光盘版)电子杂志社在中国知网及其系列数据库产品中以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。该社著作权使用费与本刊稿酬一并支付。作者向本刊提交文章发表的行为即视为同意我部上述声明。

《重庆医学》编辑部

Responsible Institution

Chongqing Municipal Health Commission
No. 418, Songshibei Road, Yubei District,
Chongqing 401147, China

Sponsor

Chongqing Health Statistics Information Center
No. 420, Baohuan Road, Yubei District,
Chongqing 401120, China
Chongqing Medical Association
No. 3, Jianxindong Road, Jiangbei District,
Chongqing 400020, China

Editing

Editorial Board of Chongqing Medicine
No. 420, Baohuan Road, Yubei District,
Chongqing 401120, China
Tel: 86-023-61965157
Fax: 86-023-61965158
<http://www.cqyxzz.com>

Honorary Editor-in-chief

Wang Zhengguo(王正国)

Editor-in-chief

Wang Yingqin(汪应钦)

Managing Director

Xu Chuaping(徐川平)

Publishing

No. 420, Baohuan Road, Yubei District,
Chongqing 401120, China
Tel: 86-023-61965108
Fax: 86-023-61965108
<http://www.cqshic.com>

Printing

Chongqing Zhongya Color Printing Co., Ltd.

Domestic Distributor

Chongqing Newspapers and Magazines Circulation Bureau, China Post Group Corporation
Code No. 78-27

Overseas Distributor

China International Book Trading Corporation
Book Trading Corporation
Code No. SM6334

Price

¥20.00/issue

CODEN

CYHIAD

CSSN

ISSN 1671-8348

CN 50-1097/R

Copyright by Chongqing Health Statistics Information Center

All articles published represent the opinions of the authors, do not reflect the official policy of Chongqing Health Statistics Information Center or the Editorial Board, unless this is clearly specified

Contents in Brief**Original Article**

- Study on the mechanism of HIF1 α /HIF2 α regulating glioma cell chemotherapy resistance via EGF DU Jun, WANG Pan, GONG Sheng, et al. (1261)
Effect of cyclopamine on Hedgehog pathway related factors in rats with benign prostatic hyperplasia ZHU Wenxiong, YUAN Yifeng, ZHANG Xi, et al. (1266)

Basic Research

- The role of decorin in the function of pancreatic cancer beta cells and its influence on the separation and fusion of mitochondria ZHANG Rong, LVU Hailong, YANG Yicun, et al. (1272)
Effects of LncRNA01535 on regulating the proliferation and differentiation of hair follicle stem cells through JAK/STAT3 signaling pathway ZHU Jun, JIANG Jindou, ZHOU Jianmin, et al. (1279)
Imaging structural changes of subchondral bone in model rabbits with traumatic knee osteoarthritis ZHANG Wenkai, DANG Xiaoqian (1285)
Mechanism of miR-135a-5p on apoptosis of retinal ganglion cells in glaucoma by regulating Bcl-2/Bax pathway XIE Jiubing, YANG Shanshan, CHEN Xiyue, et al. (1290)

Clinical Research

- Application of 3D-PDA combined with MPI in prenatal diagnosis of sail-shaped placenta and prediction of pregnancy outcome WANG Yue, LI Huijian, ZHAO Min, et al. (1297)
Study on psychological status and its influencing factors of middle-aged and elderly patients with hypertension in a district of Shanghai BING Yan, ZHU Guang, LIU Lijuan (1300)
Analysis of pathological types and epidemiological characteristics of 150 cases of renal biopsy GUO Xuemei, ZHANG Heping, JING Xueming, et al. (1307)
Effect of salbutamol on trigger point with chest and back myofascial pain in bronchial asthma CHENG Zichao, REN Changhong, LIU Weidi, et al. (1311)
Changes and clinical significance of PKM2 expression in intestinal mucosa of patients with ulcerative colitis BU Nan, LI Shanshan, SU Yue, et al. (1315)
Study on resting energy consumption and prediction formula of Chinese adults based on body composition analysis CHEN Lijun, ZHOU Qi, YUAN Qiaoying (1320)

- Evaluation of the effect of programmed sedation and analgesia control group in patients with severe head injury after surgery LYU Chen, ZHANG Yan, QIAN Xiaoli, et al. (1326)
- Subclinical paraganglioma complicated with primary hypertension:a case report and literature review WEI Jianhui, CAO Juanjuan, ZHAI Zhemin, et al. (1330)
- Analysis of the curative effect of Tofacitinib in the treatment of moderate and severe RA GUO Xia, LI Qiao, JIANG Shengzhi, et al. (1335)
- A comparative study of different administration modes of tirofiban in stent-assisted embolization of intracranial aneurysms FENG Li, XIONG Haibing, CHEN Zhi, et al. (1340)
- Clinical observation of apatinib in the treatment of advanced soft tissue sarcoma JIA Yuxian, CHEN Qianying, TAN Aihua, et al. (1344)
- Survival analysis of lobectomy versus segmentectomy in patients with stage I B non-small-cell lung cancer GUO Menggang, HU Jiewei, ZHOU Haining (1350)
- Correlation analysis between body mass index and urinary flow rate in healthy male adolescents ZHANG Mengyao, ZHANG Huiqing, WEN Jianguo (1358)
- Study on the preventive effect of modified fluid scalp tourniquet on chemotherapy-induced alopecia LIU Hong, DING Zaiqiao, JIA Huizhan, et al. (1363)
- Feasibility analysis of perineal ultrasound replacing traditional vaginal finger examination in monitoring the progress of labor DING Xiaoyan, YU Kun, ZHANG Chunfeng (1367)
- Application of nanocarbon in lymph node tracing in laparoscopic radical gastrectomy for gastric cancer YU Xian, TAN Zhengzong, SUN Hao, et al. (1371)
- Effects of BUB1 expression on the proliferation, apoptosis and PLK1/PTEN signal pathway of colorectal cancer cells YU Peng, DILIMURETI Aimaiti, DING Zhixiang, et al. (1375)
- Comparison of the efficacy of two surgical approaches in the treatment of Bado type I old Monteggia fracture in children HUANG Nanxiang, ZHANG Dong, CAO Yujiang (1380)

Evidence-Based Medicine

- Effects of different physical therapies on pain relief in patients with knee osteoarthritis;a network meta-analysis YU Yating, DENG Jialin, JIAN Tingting, et al. (1384)

Technique and method

- Determination of DNA oxidation marker 8-oxodGuo in rat urine by ID-UPLC-MS/MS HUANG Bin, ZHAO Suyu, LIN Dongli, et al. (1392)

Investigation

- Investigation on perioperative risk factors for repeat cesarean delivery in elderly pregnant women in Chongqing HUANG Li, ZHANG Shiyuan, QIN Fangdong, et al. (1397)
- Investigation and analysis of pediatric medical staff's knowledge, belief and practice on children's respiratory rehabilitation CHE Xiaoyan, LIU Yulin, WANG Qian, et al. (1402)
- Study on the current status and fairness of nursing human resources allocation in Chongqing LIU Xianli, FENG Xiao, XIONG Ying, et al. (1408)

Review

- Advances on systemic calcinosis secondary to primary hyperparathyroidism XIAO Xingyu, WU Juan, WU Kainan, et al. (1412)
- Protection and practice in otorhinolaryngology head and neck surgery in the context of COVID-19 LUO Lan, JING Wuyan, LUO Wenlong (1417)
- Research progress on weight change in breast cancer patients during chemotherapy HUANG Jie, LUO Feng (1422)